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Pan

Prof. dr hab. med. Andrzej Matyja

Prezes

Naczelnej Rady Lekarskiej

Szanowny Panie Prezesie,

w nawiązaniu do pisma z 02.04.2020 r. (NRL/ZRP/MK/300-4/781/2020) uprzejmie 

proszę o przyjęcie poniższych wyjaśnień.

W Ministerstwie Zdrowia trwają prace nad rozwiązaniami legislacyjnymi, które pozwolą 

na rozwiązanie problemów słusznie dostrzeżonych przez Naczelną Radę Lekarską. 

W związku ze zgłaszanymi wątpliwościami, co do praktycznej możliwości     

zastosowania rozwiązań przyjętych w Rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 14 marca 

2020 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie ogólnych warunków umów o udzielanie 

świadczeń opieki zdrowotnej (Dz. U. z 2020 r., poz. 437), aktualnie wypracowywane jest 

rozwiązanie legislacyjne, które umożliwi świadczeniodawcom pełne wykorzystanie 

określonych w umowach kwot zobowiązania płatnika. 

Jednocześnie w odniesieniu do szpitali działających w ramach systemu podstawowego 

szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej, w zakresie świadczeń 

finansowanych w formie tzw. ryczałtu systemu zabezpieczenia, przygotowywana jest 

nowelizacja ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej 
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finansowanych ze środków publicznych (Dz. U. z 2019 r. poz. 1373, z późn. zm.), która 

umożliwi rozwiązanie podnoszonego przez NRL problemu w sposób, który pozwoli 

zminimalizować negatywny wpływ ogłoszenia stanu epidemicznego na sytuację 

finansową szpitali. 

Przewiduje się, że rozwiązanie takie zostanie przedstawione do końca czerwca br.

Należy zapewnić, że podejmowane działania zmierzają do zagwarantowania stabilności 

finansowania świadczeniodawców nie tylko w okresie trwającej epidemii, ale również       

w dalszej perspektywie czasowej.  

Z poważaniem

z upoważnienia Ministra Zdrowia

Janusz Cieszyński

Podsekretarz Stanu
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